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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Godkendelse af dagsorden

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Dagsorden blev godkendt

Punkt 2: Orientering: Studentersager siden sidst
(13.20-13.25)

Orientering: Studentersager siden sidst

Beslutning for Punkt 2: Orientering: Studentersager siden
sidst (13.20-13.25)

Orienteringen blev taget til efterretning

Punkt 3: Belsutning: Justering af læringsmål på KA i
Sygepleje og Masteren i klinisk sygepleje (13.25-13.40)

Belsutning: Præcisering af læringsmål på kurser på Sygepleje og Masteren i
klinisk sygepleje

Gæst på punkt: Annelise Norlyk.

Indstilling
Studienævnet bedes drøfte og beslutte om de ønskede præciseringer af læringsmål på
en række kurser på kandidatuddannelsen i sygepleje og masteren i klinisk sygepleje, kan
godkendes.
Det er afgørende at have for øje, at præcieringerne netop kun må være præciseringer.
Der må hverken tilføjes eller fjernes noget fra de eksisterende læringsmål.

Godkender studienævnet, skal de præciserede læringsmål efterfølgende godkendes af
prodekanen.

Baggrund
Sygepleje har siden foråret arbejdet med at få præciseret deres læringsmål vedr.
litteratursøgning for at skabe øget klarhed for især studerende, men også underviserne
interne såvel som eksterne. Vedhæftede forslag er resultatet af dette arbejde.

Nye læringsmål udløser som det klare udgangspunkt en ny studieordning. Inden for en
eksisterende studieordning, skal der være en vished for, at samme kursus giver samme
viden, færdigheder og kompetencer uanset hvornår kurset er taget. Der kan være en
mulighed for at præcisere læringsmål, emn det er afgørende at det netop kun er
præciseringer der gør et eksisterende læringsmål mere tydeligt og præcist.

Bilag
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CUR_præcisering af læringsmål vedr litteratursøgning
MKS_præcisering af læringsmål vedr. litteratursøgning

Beslutning for Punkt 3: Belsutning: Justering af
læringsmål på KA i Sygepleje og Masteren i klinisk
sygepleje (13.25-13.40)

Studienævnet godkendte ikke de foreslåede justerede læringsmål i den nuværende
form.
På baggrund af studienævnets input vil de foreslåede nye formuleringer blive genbesøgt
med inddragelse af studienævnet. Der blev nedsat en arbejdsgruppe bestående af
Annelise, Cecilie, Christina og Stefan. Annelise kommer med et første bud på
omformuleringer og inddrager herefter resten af arbejdsgruppen.

Studienævnets input:

• I de nuværende læringsmål står flere steder "systematisk" litteratursøgning. Det
skaber forvirring og er er blevet misforstået som betydende en udtømnmende
litteratursøgning som i metoden Systemic Review. Studienævnet finder det dog
problematisk at udskfte 'systematisk' med 'transparent'. Litteratursøgningen kan
godt være transparent og gennemsigtig uden at være god nok. Det er ikke nok at
den er transparent, så der skal findes et andet ord. Kan udtrykket 'systematisk
tilgang' f.eks. bruges i stedet?

• Flere steder er informationssøgning erstattet med litteratursøgning. Studienævnet
godkendte den præcisering.

• Sygeplejens teoriudvikling:
At litteratursøgningen skal ’afrapporteres’ forekommer som en ny tilføjelse.
Studienævnet foreslår, at dette udgår.

• Aktuelle tendenser:
Simplificeret en del, men ok. Også ok at 'informationssøgning' er erstattet med
'udvælgelse af kilder.'

• Menneskers livssituationer:
Genovervej om 'reflekteret informationssøgning' er det samme som 'begrundet
udvælgelse af litteratur'

• Metoder til undersøgelse af klinisk sygepleje (Modul 2):
Der er tilføjet '...og argumentere for udvælgelsen af artikler'. Er det ikke noget nyt
og mere end det tidligere, hvor der bare stod 'foretage og præsentere' en
litteratursøgning?

Punkt 4: Drøftelse: Studiestartsevaluering 2024
(13.40-13.55)

Drøftelse: Studiestartsevaluering 2024

Studievejleder Mia præsenterer kort resultaterne af årets studiestartsevaluering.
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Studienævnet bedes drøfte om studiestartsevalueringen giver anledning til større eller
mindre ændringer til studiestarten 20xx.

Bilag:
Studiestartsevaluering SUND 2024

Beslutning for Punkt 4: Drøftelse: Studiestartsevaluering
2024 (13.40-13.55)

Evalueringen viser, at der er stor tilfredshed med studiestarten blandt de studerende.

Der har i år været fokus på ikke at tale bestemte kurser op eller ned i sværhedsgrad. Det
har betydet færre forudgående bekymringer hos de studerende, men også en
smule diskrepans ift. hvad de har oplevet da undervisningen startede,

Det er gået rigtig godt med dannelsen af studiegrupper. Der har været en større ro
omkring det end tidligere år.

Et fokusområde næste år vil være at have mere opmærksomhed på
erhvervskandidaterne, som en særlig målgruppe med et andet mindset og andre behov
og betingelser end fuldtidsstuderende.

Evalueringens svarprocent er meget lav. Studienævnet drøftede muligheder for tiltag, der
kan bidrage til at højne svarprocenten. Det kan virke overvældende at skulle svare på et
spørgeskema samtidig med at man lige er startet på Universitetet, hvilket i sig selv er
overvældende. Det blev besluttet at prøve et andet og mindre omfattende format næste
år. Studienævnet bakkede op om en mentimeter.

Punkt 5: Orientering (fortrolig): Omlægning af
kandidatuddannelserne på Institut for Folkesundhed
(13.55-14.10)

Fortrolig orientering: Omlægning af kandidatuddannelserne på Institut for
Folkesundhed

Christina orienterer kort om indstillingen til fakultetsledelsen ift. omlægning af
kandidatuddannelser på Institut for Folkesundhed. Der er fortsat ubekendte og der kan
ske ændringer i det indstillede. Orienteringen er derfor fortrolig.

Baggrund
Som en del af kandidatreformen skal Aarhus Universitet indstille, hvilke (dele af)
kandidatuddannelserne der fra optaget 2028 forventes omlagt og til hvilke formater:

• fastholde 120 ECTS fuldtid (2år)
• erhvervskandidatuddannelse 120 ECTS (4 år).
• 75 ECTS kandidatuddannelse med efterfølgende mulighed for 45 ECTS livslang
læring.

3 / 6



På Institut for Folkesundhed har der været et arbejde i gang med at kortlægge fordele og
ulemper ved forskellige scenarier. Det er samlet i en indstilling til fakultetsledelsen.

Viceinstitutleder Mette Vinther Skriver orienterede dem fra studienævnet, der kunne
deltage, om indstillingen den 13. november.

Beslutning for Punkt 5: Orientering (fortrolig): Omlægning
af kandidatuddannelserne på Institut for Folkesundhed
(13.55-14.10)

Christina orienterede om, hvad der foreløbigt er indstillet til godkendelse ift. omlægning af
studiepladser på kandidatuddannelserne på Health.

Punkt 6: Orientering: Valgresultat 2024 (14.10-14.15)

Orientering: Valgresultat 2024

11.-14. november 2024 var der valg på Aarhus Universitet. Der var bl.a. valg af
studerende til studienævn. VIP var ikke på valg i år. Studerende er på valg hvert år,
mens VIP er på valg hvert 3. år.

Resulatet af valget til Studienævnet for Sundhedsvidenskab kan ses i bilaget.
De valgte indtræder i stduienævnet fra 1. feburar 2025.

Bilag:
Valgresultat 2024

Beslutning for Punkt 6: Orientering: Valgresultat 2024
(14.10-14.15)

Følgende studerende er valgt til Studienævnet for Sundhedsvdienskab og indtræder i
studienævnet pr. 1. februar 2025:

SFK
Luise Kjær Klint
Joyce Roldskov Guldbrandtsen

Suppleanter:
Tatiana Jensen
Mikkel Steentoft Rasmussen
Albert Michael Sonne Mouritsen

Sygepleje
Julie Marie Borris Stagsted
Karina Landgrebe

Suppleant:
Anette Barbesgaard Lauridsen

Optometri
Ingen opstillede kandidater
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Punkt 7: Gensidig orientering (14.15-14.30)

Gensidig orientering

Forperson

Næstforperson

Øvrige medlemmer
Jesper:

Fik på aftagerpanelmøde 8. november:

• Tilsagn fra KEA og DANIA om, at de kommer med forslag om relevante kurser
således sygeplejersker mv. kan søge optag
• Tilsagn fra Optikerforeningen om, at kandidatuddannelsen kan arrangere en times
symposium med indlæg fra dimittender ved Optometrikonferencen i oktober 2025
• Forslag til Aftalepanelmedlem fra stor optikerkæde

Health Studier

Beslutning for Punkt 7: Gensidig orientering (14.15-14.30)

Forperson
Christina har deltaget i studielederforum, hvor et af temaerne var overgangen til
arbejdsmarkedet. Der var stor interesse i det Christina kunne fortælle, om erfaringer med
erhvervskandidatordningen.

Næstforperson
Årets underviser på SFK er fundet og meldt ind til fakultetssekretariatet.

Øvrige medlemmer
Jesper:
Fik på aftagerpanelmøde 8. november

• Tilsagn fra KEA og DANIA om, at de kommer med relevante kurser som ansøgere
med en anden sundhedsvidenskabelig bacheloruddannelsen end i optometri kan
tage og dermed opfylde adgangskravene til kandidatuddannelsne i optometri
• Tilsagn fra Optikerforeningen om, at kandidatuddannelsen kan arrangere en times
symposium med indlæg fra dimmitender ved Optikerkonferencen i oktober 2025
• Forslag til nyt medlem til aftagerpaneler fra en af de store optikerkæder

Stefan:
Ansættelsen af en ekstern lektor til varetagelse af linjekurserne på SFK´s
prioriteringslinje er alligevel ikke lykkedes. Der arbejdes på en anden løsning.

Punkt 8: Eventuelt

Eventuelt

Beslutning for Punkt 8: Eventuelt
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Studienævnet aftalte, at de gerne vil prøve at afholde forårets møder i mødelokale
1261-118

Punkt 9: Læs selv: Referat fra studienævnsmøde 22.
oktober 2024

Læs selv: Referat fra studienævnsmøde 22. oktober 2024

Punkt 10: Læs selv: Evalueringsrapport fra Optometri og
synsvidenskab
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